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BRM.0002.4.2019 

 

Protokół Nr VIII/19 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 5 czerwca 2019 r. 

 

Sesja nadzwyczajna odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek 

ul. Gen. J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 12 radnych, radny Maciej Kapturski – nieobecny usprawiedliwiony, 

radna Dorota Jakubczyk– nieobecna usprawiedliwiona, radny Piotr Sadza – nieobecny 

usprawiedliwiony. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, aplikant radcowski Paweł Kaczmarek oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący RM Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał zebranych 

i przewodniczył obradom.  
 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący obrad RM Marek Plewa przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/29/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2019-2030; 

2) w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 

2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r.; 

3) w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej; 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium Uwarunkowań i kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Szydłowiec”; 

5) w sprawie zmiany uchwały nr IV/27/18 z dnia 28 grudnia 2018 r. Rady Miejskiej 

w Szydłowcu w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych 

przez operatorów i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych obiektów, oraz ustalenia stawek 

opłat za korzystanie z nich; 

6) w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

obszarze gminy Szydłowiec; 

7) zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 - 2023. 

3. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Szydłowiec. 

4. Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy 

w rodzinie za rok 2018. 

5. Zamknięcie obrad.  
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Ad pkt 2 ppkt 1.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr IV/29/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2019-2030. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 2 do protokołu.    

 

Ad pkt 2 ppkt 2.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. Zmianie ulega brzmienie § 1 pkt 9 

projektu w/w uchwały: 

„2) Plan wydatków w łącznej kwocie   82.339.664 zł,  

z  tego: 

a) wydatki bieżące w kwocie     69.517.525 zł, 

b) wydatki majątkowe w kwocie        12.822.139 zł 

zgodnie z Tabelą nr 2”.  

W trakcie prac nad projektem w/w uchwały zmianie uległy stany planu wydatków bieżących 

i majątkowych, przeniesienie pomiędzy paragrafami o kwotę 3.719 zł. Plan wydatków ogółem 

pozostaje bez zmian.  

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska oznajmiła, że w § 6050 ,,Wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych” umieszczono zapis o treści: zmniejszenie planu wydatków w kwocie 410.000 zł, 

w tym: - kwota 10.000 zł ,,Budowa ul. Jodłowej w Szydłowcu - dokumentacja”. Zapytała czy 

już wiadomo gdzie i na co będą przeznaczone ww. pieniądze. Wszyscy wiedzą jak wygląda 

ul. Mała, ul. Krótka oraz inne ulice na ,,Starej Wsi”, dlatego zaproponowała, aby te pieniądze 

przeznaczyć i dołożyć z ,,wolnych środków” na wykonanie dokumentacji na ul. Małą 

i ul. Krótką. Mieszkają tam ludzie po 70 lat w polu, czy radni kiedyś to zrozumieją czy może 

radna zbyt mało o tym mówi.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że 10.000 zł to zmniejszenie wydatków 

z ul. Jodłowej, w tym kwota 9000 zł przeszła jako środki własne do zadania ,,Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest”, a 1000 zł do działalności mieszkaniowej.    

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt 2 ppkt 3.  

Inspektor Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji Albert Krzewiński 

przedstawił projekt uchwały w sprawie  powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 10 mają 1990 r. - przepisy 

wprowadzające ustawę o samorządzie terytorialnym i ustawę o pracownikach samorządowych, 

mienie państwowe do którego Skarb Państwa posiada udokumentowaną własność a w dniu 27 

maja 1990 roku należało do rad narodowych i terenowych organów administracji państwowej 

stopnia podstawowego oraz jednostek organizacyjnych podporządkowanych tym organom 

stają się z mocy prawa własnością gmin nieodpłatnie. Gminy sporządzają spisy 

inwentaryzacyjne mienia a Wojewoda na podstawie przedłożonych dokumentów wydaje 

decyzje stwierdzające nabycie mienia z mocy prawa. Do regulowania stanu prawnego 

nieruchomości niezbędne jest powołanie doraźnej komisji inwentaryzacyjnej. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej w składzie: radny Marek Cegliński, radny Marek Artur 

Koniarczyk, radny Marek Plewa, radny Arkadiusz Sokołowski.  

 

Radni Marek Cegliński, Marek Artur Koniarczyk, Marek Plewa, Arkadiusz Sokołowski. 

wyrazili zgodne na członkostwo w  Komisji Inwentaryzacyjnej. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z zaproponowanymi kandydaturami – załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt 2 ppkt 4.  

Inspektor Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji Albert Krzewiński 

przedstawił projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany ,,Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Szydłowiec” 

wraz z uzasadnieniem. Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany ,,Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Szydłowiec” 

podejmuje się w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2018 r., poz. 1945 z późn. zm.). 

Głównym celem zmiany studium jest jego dostosowanie do obowiązujących przepisów 

prawnych. 

 Obowiązujące studium zostało sporządzone i uchwalone przez Radę Miejską 

w Szydłowcu Uchwałą Nr 169/XXVIII/2000 z dnia 14 listopada 2000 r. na podstawie ustawy 

o zagospodarowaniu przestrzennym z 1994 r. (Dz. U. z 1999 r., nr 15 poz. 139).  

Jego zmiany wprowadzone Uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 297/LVIII/10 z dnia 

28.10.2010 r. oraz Uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 97/XVI/12 z dnia 26.03.2012 r., 

zostały przeprowadzone na podstawie aktualnie obowiązującej ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Miały one jednak wyłącznie charakter zmian 

częściowych i nie zaktualizowały dokumentu całościowo. Zmianie uległy liczne 

uwarunkowania dotyczące zagospodarowania przestrzennego a wynikające z dokumentów 

i opracowań sporządzonych na bazie przepisów odrębnych. Dane zawarte w studium 

w większości są już nieaktualne (m. in. dane demograficzne, sytuacja społeczna, obszary 

podlegające ochronie ze względu na przepisy dotyczące ochrony środowiska, dziedzictwa 

kulturowego itp.). Ponadto z racji zmiany ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym z dnia 9.10.2015 r. (Dz. U. z 2015 r. poz. 1777), która wprowadziła obowiązek 

sporządzenia dodatkowych opracowań (analizy, prognozy i bilanse terenów) oraz 

doprecyzowała zasady gospodarowania przestrzenią, które mają istotny wpływ na planowanie 
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przestrzenne na szczeblu lokalnym, część uwarunkowań oraz kierunków rozwoju gminy jest 

niekompletna. Biorąc pod uwagę stopień i zakres braku aktualności oraz zgodności 

z aktualnymi przepisami prawa, a także ich ważkość z planistycznego punktu widzenia należy 

stwierdzić, że obecnie obowiązujące studium wymaga aktualizacji. Podjęcie zmiany studium 

a następnie jego uchwalenie jest krokiem niezbędnym w celu przyszłej możliwości 

zmiany obowiązujących na terenie miasta i gminy Szydłowiec miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego lub sporządzenia nowych planów dla obszarów nie objętych 

takimi planami, których ustalenia nie mogą naruszać ustaleń studium. W związku z powyższym 

podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. Marek Artur Koniarczyk odniósł się do projektu uchwały, który jest bardzo istotny 

i bardzo się cieszy, że wystąpiła możliwość podjęcia pierwszego kroku jeżeli chodzi 

o sporządzenie zmian w studium. Przypomniał, że pierwsze studium obowiązywało od roku 

2000. Pamięta, że na wielu spotkaniach dotyczących prac nad planem zagospodarowania 

przestrzennego różnych terenów w Szydłowcu, wielokrotnie padały sugestie i uwagi, które nie 

mogły być zrealizowane. Jednak dzięki temu studium w przyszłości takie zmiany będą mogły 

się dokonać. Podziękował Burmistrzowi za podjęcie inicjatywy, o którą wnioskował.  
 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt 2 ppkt 5.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Michał Kwiatek przedstawił 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/27/18 z dnia 28 grudnia 2018 r. Rady 

Miejskiej w Szydłowcu w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych 

przez operatorów i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych obiektów, oraz ustalenia stawek opłat za 

korzystanie z nich wraz z uzasadnieniem. Na wniosek właściciela dworca autobusowego, 

zlokalizowanego w Szydłowcu przy ul. Kościuszki 213, dotyczącego wyłączenia dworca 

autobusowego z wykazu przystanków, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Szydłowiec, został przygotowany niniejszy projekt zmiany uchwały nr IV/27/18 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. Firma ,,REDIT” Sp. z o.o. jest właścicielem 

nieruchomości gruntowej i budynkowej, na której znajduje się dworzec autobusowy. Właściciel 

dworca w ramach prowadzonej przez siebie polityki finansowej uzurpuje sobie prawo do 

pobierania opłat od operatorów i przewoźników za korzystanie z dworca. W związku 

z powyższym zmianie ulega treść § 1, oraz § 2 ust. 4 pkt 1 uchwały, oraz zostają zmienione 

tytuły załączników nr 1 i nr 2 do uchwały. Dotychczasowa treść § 1 przed zmianą brzmi: 

,,1. Określa się przystanki udostępnione operatorom i przewoźnikom, których właścicielem jest 

Gmina Szydłowiec, wg wykazu z załącznika nr 1. 

2. Określa się przystanki udostępnione operatorom lub przewoźnikom, których właścicielem 

nie jest Gmina Szydłowiec, wg wykazu z załącznika nr 2.” 

Treść § 1 po zmianie brzmi: 

,,1. Określa się przystanki udostępnione operatorom i przewoźnikom, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Szydłowiec, wg wykazu z załącznika nr 1. 

2. Określa się przystanki udostępnione operatorom lub przewoźnikom, których właścicielem 

lub zarządzającym nie jest Gmina Szydłowiec, wg wykazu z załącznika nr 2. Uzgodnienie 
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zasad korzystania z przystanków, odbywać się będzie bezpośrednio między właścicielami lub 

zarządzającymi tymi przystankami a operatorami i przewoźnikami.” 

Dotychczasowa treść § 2 ust. 4 pkt 1) przed zmianą brzmi: 

,,obowiązującym rozkładem jazdy z uwzględnieniem przystanków wyszczególnionych 

w wykazach przystanków stanowiących załączniki nr 1 i 2 do uchwały;” 

Treść § 2 ust. 4 pkt 1) po zmianie brzmi: 

,,obowiązującym rozkładem jazdy z uwzględnieniem przystanków wyszczególnionych 

w wykazie przystanków stanowiący załącznik nr 1 do uchwały;” 

Treść tytułów załączników nr 1 i 2 przed zmianą brzmi: 

załącznik. nr 1 

,,WYKAZ PRZYSTANKÓW KOMUNIKACYJNYCH, KTÓRYCH WŁAŚCICIELEM JEST 

GMINA SZYDŁOWIEC” 

załącznik nr 2 

,,WYKAZ PRZYSTANKÓW KOMUNIKACYJNYCH, KTÓRYCH WŁAŚCICIELEM NIE 

JEST GMINA SZYDŁOWIEC” 

Treść tytułów po zmianie brzmi:  

załącznik. nr 1 

,,WYKAZ PRZYSTANKÓW KOMUNIKACYJNYCH, KTÓRYCH WŁAŚCICIELEM LUB 

ZARZĄDZAJĄCYM JEST GMINA SZYDŁOWIEC” 

załącznik nr 2 

,,WYKAZ PRZYSTANKÓW KOMUNIKACYJNYCH, KTÓRYCH WŁAŚCICIELEM LUB 

ZARZĄDZAJĄCYM NIE JEST GMINA SZYDŁOWIEC” 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wniosek radnego Leszka Jakubowskiego.  

,,Usunięcie w załączniku nr 1 poz. 24 słowa ,,sklep" w ,,Chustki DK sklep"”. 
 

Wniosek radnego Pawła Blocha.  

,,W załączniku nr 1 poz. 3 zmiana nazwy z ,,Park Wolności" na ,,Skwer Józefa 

Piłsudskiego" 

 

Wniosek Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka.  

,,Zmiana słowa ,,Gimnazjum nr 2" w załączniku nr 1 poz. 11 i 12 na słowo ,,Szkoła” 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek radnego 

Leszka Jakubowskiego – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek radnego 

Pawła Blocha – załącznik nr 7 do protokołu.    

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka – załącznik nr 8 do protokołu.    

 

Radny Leszek Jakubowski stwierdził, że ma pewne obawy dotyczące ww. projektu uchwały. 

Przypomniał, że osobiście uczestniczył w tworzeniu tego dworca oraz całego obszaru, na 

którym obecnie znajduje się market. W jakiś sposób w tamtym czasie udało się umownie 

zawrzeć, aby dworzec autobusowy znajdował się w Szydłowcu. Obawy radnego dotyczą tego, 

że usłyszał nazwę innego podmiotu gospodarczego, który zawarł umowę z Gminą. Chciałby 
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poznać następstwa prawne tego działania. Zapytał czy odbyły się rozmowy z właścicielem tej 

firmy, czy obecnie jest to inny właściciel oraz czy nastąpi jakiś skutek prawny. Jego obawy 

dotyczą możliwości zlikwidowania tego dworca autobusowego poprzez różne chwyty prawne. 

Likwidacja skutkować  może tym, że Gmina pozostanie bez lokalu dla młodzieży szkolnej 

i wszystkich osób, które jeszcze korzystają z komunikacji zbiorowej.  

Zapytał czy odbyły się rozmowy z nowym właścicielem lub tym samym właścicielem 

prowadzącym inny podmiot prawny. Jaka będzie wysokość za jedno zatrzymanie, ponieważ 

może to być również sposób, aby autobusy przy zbyt wysokiej kwocie nie chciałyby się tam 

zatrzymywać. A dzieci przy likwidacji dworca zmuszone by zostały do wsiadania na uboczach 

dróg czy innych zakątkach. Poprosił o odniesienie się do jego wątpliwości, aby uspokoić 

mieszkańców. 

 

Radny Paweł Bloch zapytał czy ewentualnie z nowym właścicielem była renegocjowana  

poprzednia umowa.  

 

Burmistrz Artur Ludew oznajmił, że nie ma żadnego zagrożenia, że nasze dzieci nie będą 

miały gdzie wsiadać i wysiadać. Niestety nie było żadnej umowy notarialnej, w momencie 

kiedy w poprzedniej kadencji samorządowej, takie umowy były podpisywane. Występuje 

jedynie umowa użyczenia. Właściciel się nie zmienił i te same osoby reprezentują ten podmiot. 

Na dzień dzisiejszy sytuacja wygląda w ten sposób, że został osiągnięty kompromis. 

Ma nadzieję, że będzie on podtrzymany i obecnie podejmowana uchwała jest potwierdzeniem 

tego kompromisu. W tej chwili przedstawiciel spółki przebywa na urlopie, a po urlopie będzie 

miał z nim spotkanie i następnym krokiem, zgodnie z ustaleniami będzie zmieniona umowa, 

która obowiązuje w tej chwili. Ta umowa, która została zawarta, jest to umowa użyczenia. 

Gmina będzie chciała bardziej zabezpieczyć od strony formalnej możliwości rozwiązania tej 

umowy. Nie było umowy notarialnej jak i zapisów notarialnych, co by bardziej wzmocniło od 

strony formalno-prawnej tą umowę. Była zwykła umowa użyczenia, a obecnie będzie zabiegał 

o to, aby była to umowa notarialna z zapisami zabezpieczającymi gminę od rozwiązania tej 

umowy. Będzie to jeszcze przedmiotem ustaleń między stronami, w każdym razie była wola, 

aby w większy sposób zabezpieczyć stronę Gminy co do użyczenia tego obiektu.   
  

Przewod. M. Koniarczyk zapytał o długość takiej umowy, ponieważ poprzednia z tego co 

wiadomo jest dosyć długa i jakby to miało wyglądać w przyszłości.  
 

Burmistrz Artur Ludew oznajmił, że nie ma tej umowy przed sobą, ale z tego co wie była to 

umowa na czas nieokreślony. Nie wystąpiły tam zapisy mówiące o czasookresie, natomiast 

były zapisy, mówiące o tym, w jaki sposób może być rozwiązana. W temacie tego rozwiązania 

Gmina będzie się zabezpieczać. Jeżeli wystąpiły jakieś zapisy dotyczące czasookresu, to 

zostanie taka informacja przekazana później, ponieważ nie ma przed sobą tego dokumentu.  
 

Radny Paweł Bloch dopytał czy nie byłoby bezpieczniej dla Gminy, aby najpierw 

przeprowadzić negocjacje z nową spółką i podpisać odpowiednie dokumenty, przy okazji 

rozwiązując poprzednią umowę użyczenia a podpisując nową umowę.  Tymczasem obecnie 

zaczekać z podejmowaną uchwałą. Na obecną chwilę zaproponował umowę tzw. 

dżentelmeńską między Burmistrzem a właścicielem tej firmy, że uchwała zostanie uchwalona 

w momencie podpisania nowej umowy.  

 

Burmistrz Artur Ludew stwierdził, że na pewno jest jakaś zasadność propozycji radnego 

Pawła Blocha i występuje tutaj logiczne rozumowanie takiego argumentu. Natomiast nie 

chciałby, w tym momencie zmieniać zasad w trakcie, gdy już na coś się umówił z osobą, która 
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reprezentowała spółkę. Odbyła się rozmowa, że po zmianie tych zapisów dotyczących umowy, 

przystąpimy do jej renegocjowania. Dlatego zdecydował się przedłożyć taki dokument Radzie 

Miejskiej. Zawsze występuje prawdopodobieństwo, że ktoś zmieni zdanie, myśli że w tym 

przypadku nie będzie innego stanowiska ze strony tej spółki. W tej chwili wkradł się nam 

bałagan organizacyjny ze względu na to, że Gmina na dzień dzisiejszy może występować do 

przewoźników o opłaty, także spółka rości sobie takie prawo. Uregulowanie tego w pierwszej 

kolejności było warunkiem do dalszych rozmów, stąd taka decyzja.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że obecnie procedowany projekt uchwały ma dwa 

załączniki, w których zapisy mówią o rozróżnieniu wykazu przystanków, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Szydłowiec lub nie jest Gmina Szydłowiec. Jest to 

doprecyzowanie, które jest istotą tego projektu uchwały. Poprosił radnych o wyrażenie swojej 

woli oraz o zabrania głosu pozostałych radnych lub doprecyzowanie wniosku przez radnego 

Pawła Blocha.  
 

Radny Marek Plewa stwierdził, że rozumie potrzebę podjęcia tej uchwały jako wstęp do 

zmiany umowy z obecnym właścicielem dworca. Przypuszcza, że z tego co Burmistrz 

tłumaczył, że właściciel chciałby mieć wpływ na wysokość tych stawek i chciałby te stawki 

sam pobierać - to jest pewnie jego warunek, aby ten dworzec dalej funkcjonował na takich 

zasadach jak obecnie. Jeżeli Rada nie podejmie teraz tej uchwały, mógłby to być sygnał dla  

właściciela, że Gmina na coś nie będzie chciała się zgodzić i może zrobić krok do tyłu 

i nie podpisać na dalszy czas umowy. Uważa zatem zasadne podjęcie omawianej uchwały, aby 

zachęcić do rozmów i przyjęcia stosownej umowy, która umożliwiłaby użytkowanie tego 

dworca w przyszłości.  

 

Radny Leszek Jakubowski oznajmił, że tu nie chodziło o to, aby przeszkadzać, ale aby głos 

Rady wzmocnił Burmistrza w negocjacjach i argument jaki by Burmistrz podniósł, że Rada 

dopytuje o takie tematy. Wszyscy chcieliby poznać czy stawka za jedno zatrzymanie na dworcu 

nie jest próbą wykluczenia zajeżdżających, a zatem zlikwidowania dworca. Jeżeli Burmistrz 

uzasadniłby spółce jaki mają teraz interes, a tym bardziej kiedy zmienił się podmiot albo 

zmienili się udziałowcy. Dlatego wniosek, aby odroczyć omawiany projekt uchwały i zaczekać, 

aby dać argument Burmistrzowi jest zasadny. Rada ma jakieś wątpliwości i chciałaby poznać 

projekt tej umowy oraz projekt wysokości stawek jakie są i porównać z zatrzymaniami 

w innych miejscach.  
 

Burmistrz Artur Ludew stwierdził, że spółka nie ma żadnego przymusu, ani Gmina nie ma 

podstaw by żądać, aby spółka w jakiś sposób się tłumaczyła, z tego jakie ustala stawki. 

Występuje tutaj swoboda prowadzenia działalności gospodarczej. Spółka w tej materii będzie 

zawierała umowę z przewoźnikami i Gminy to nie będzie dotyczyć. Nie powinno dyskutować 

się o czymś na co nie ma się wpływu.  

 

Radny Marek Plewa uzupełniając Burmistrza i sposób jego rozumowania dodał, że każda 

osoba, która prowadzi biznes, nie stosuje cech, które nie pozwolą sprzedać swojej usługi, ale 

takie, które dadzą się sprzedać i zarobić pieniądze. Jeżeli właściciel dworca ustali stawkę za 

zatrzymanie się na kwotę 100 zł, to nikt tam się nie zatrzyma i właściciel nie zarobi, a jeżeli 

będzie to normalna stawka to zarobi pieniądze. Nie jest sensowne rozumowanie jakie 

przedstawił radny L. Jakubowski.  

 

Burmistrz Artur Ludew dodał, że należy mieć świadomość, że dworzec to cały czas teren 

prywatny i jak na razie żadne zapisy umowy nie zostają zmieniane. Firma także nie zgłaszała 
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żadnych uwag co do zapisów umowy, natomiast uwagi zgłosił Burmistrz i podniósł temat 

zmiany jej zapisów, aby bardziej zabezpieczyć interes Gminy. Cały czas obowiązuje umowa, 

która była podpisana w 2013 roku. 

 

Radny Paweł Bloch stwierdził, że nie podtrzymuje wniosku o zdjęcie omawianego projektu 

uchwały z porządku sesji.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z wnioskami – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt 2 ppkt 6.  

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska Janusz Pytlak 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem, 

Dotychczasowy Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy 

Szydłowiec został zatwierdzony uchwałą nr 238/XXXVI/05 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

w dniu 20 grudnia 2005 roku. Nowelizacja ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2018 r., poz. 1152 ze zm.) 

wprowadziła obowiązek przystosowania istniejącego Regulaminu do zmian z niej 

wynikających oraz zaopiniowania przez organ regulacyjny, którym jest Dyrektor Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie. Rada Miejska w Szydłowcu uchwałą nr VII/49/19 z dnia 24 kwietnia 2019 roku 

przyjęła projekt Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy 

Szydłowiec, Projekt w/w Regulaminu został przekazany do zaopiniowania Dyrektorowi 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie.  Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie postanowieniem 

WA.RZT.070.2.370A.1.2019 z dnia 16 maja 2019 roku pozytywnie zaopiniował przedstawiony 

projekt Regulaminu. Zgodnie z art.19 ust. 2, 3 i 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku 

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2018 r., 

poz. 1152 ze zm.), po uzyskaniu pozytywnej opinii organu regulacyjnego, rada gminy uchwala 

Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków i przekazuje go wojewodzie wraz 

z opinią organu regulacyjnego. Przyjęcie nowego Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Szydłowiec, przy jednoczesnym uchyleniu 

dotychczas obowiązującego, wynika ze zmiany ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Biorąc powyższe pod uwagę przyjęcie niniejszej 

uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt 2 ppkt 7.  

Dyrektor MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

w  zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023 wraz z uzasadnieniem. Realizacja wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” ustanowionego uchwałą Rady Ministrów Nr 140 z dnia 



9 

 

15 października 2018 r. (M. P. z 2018 r. poz. 1007) stanowi podstawę do przyjęcia na terenie 

gminy Szydłowiec niezbędnych rozwiązań prawnych zgodnych z ustawą z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2018 r. poz. 1508 z późn. zm.). Zastosowanie w uchwale 

Nr III/20/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 12 grudnia 2018 r. art. 8 ust. 2 ustawy 

o pomocy społecznej podwyższenia do 150% kryterium dochodowego do udzielania pomocy 

w formie świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych nie będzie miało 

zastosowania z uwagi na to, że przepis ten dotyczy jedynie świadczeń o charakterze pieniężnym 

w postaci zasiłków celowych i okresowych. Prawo do świadczeń z pomocy społecznej 

przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na 

osobę w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 

8 ust. 1, pkt 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej. Kryterium to od dnia 1 października 2018 r. 

stanowią kwoty 701 zł dla osoby samotnie gospodarującej oraz 528 zł na osobę w rodzinie 

(rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 11 lipca 2018 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów 

dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych pomocy społecznej). Na gruncie przepisów 

ustawy o pomocy społecznej dopuszczalne jest w drodze uchwały rady gminy podwyższenie 

kwot, o których mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy dla udzielenia wsparcia w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności (zasiłku celowego), a nie w formie 

świadczenia niepieniężnego jak zostało to zapisane w uchwale Nr III/20/18 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 12 grudnia 2018 r. Możliwość taką daje natomiast art. 96 ust. 4 ustawy 

o pomocy społecznej, który dotyczy ustalania przez radę gminy w drodze uchwały zasad 

zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, o których mowa w art. 96 ust. 2.  

W związku z tym, że art. 96 ust. 4 ustawy o pomocy społecznej dotyczy każdego świadczenia 

w formie rzeczowej przyznawanego powyżej kryterium dochodowego, dotyczy on również 

posiłku przyznawanego w formie rzeczowej (np. obiadu czy produktów żywnościowych). Dnia 

12 grudnia 2018 r. Rada Miejska w Szydłowcu przyjęła Uchwałą Nr III/21/18 zasady zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Zasadnym jest więc podjęcie uchwały, zgodnej 

z ustawą z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2018 r. poz. 1508 z późn. zm.), 

umożliwiającej udzielenie wsparcia osobom o dochodach w wysokości do 150% kryterium, 

o którym mowa w art. 8 ww. ustawy. Ponadto zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 

2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 2017 

r. poz. 1523 z późn. zm.) akty normatywne zawierające przepisy powszechnie obowiązujące, 

ogłaszane w dziennikach urzędowych wchodzą w życie po upływie czternastu dni od dnia ich 

ogłoszenia. Jednakże art. 5 tejże ustawy stanowi, że przepisy art. 4 nie wyłączają możliwości 

nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy obowiązującej, jeżeli zasady 

demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. Mając na względzie cel 

i podstawowe zadania pomocy społecznej określone w art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2018 r. poz. 1508 z późn. zm.) należy przyjąć, że 

wskazany wyjątek umożliwi nadanie aktowi normatywnemu mocy wstecznej.. Wobec 

powyższego możliwe jest podjęcie uchwały w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” 

z mocą wsteczną. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 3. 

Przewod. obrad wobec braku uwag i zapytań zaproponował przyjęcie ,,Oceny Zasobów 

Pomocy Społecznej dla Gminy Szydłowiec” poprzez aklamację. Poinformował, że ,,Ocena 

Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Szydłowiec” była przedmiotem prac podczas 

posiedzeń Komisji.  

 

Ad 4.  

Przewod. obrad wobec braku uwag i zapytań zaproponował przyjęcie ,,Sprawozdania 

z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie 

za rok 2018” poprzez aklamację. Poinformował, że ,,Sprawozdanie z pracy Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie za rok 2018”  było 

przedmiotem prac podczas posiedzeń Komisji.  

 

Ad 5. 

Na tym porządek VIII sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam VIII sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął VIII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1400 do godz. 1535 

 

Rada podjęła uchwały: VIII/51/19, VIII/52/19, VIII/53/19, VIII/54/19, VIII/55/19, 

VIII/56/19, VIII/57/19. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad: 

 

Marek Artur Koniarczyk  

 

 

 


